



FRANK 0800 77 66 00 هنالك أشخاص على هذا الرقم يمكن أن يتحدثوا إليك بلغتك الخاصة www.talktofrank.com

> DrugScope 020 7928 1211 www.drugscope.org.uk

For additional copies, please contact Prolog on 0870 2414680

Produced by the FRANK campaign in association with DrugScope and funded by the Home Office.

BMECOMSA2

كم يكلف الكوكايين والمكسر؟

يكلف غرام الكوكايين حوالي 04£ إلى 80£. يكلف المكسر حوالي 02£ للصخرة لكنها قد تقطع في بعض الأحيان إلى قطع صغيرة.

هل هو قانوني؟

كلا، تعتبر مخالفة قانونية حيازة الكوكايين أو المكسر (في جيبك على سبيل المثال) أو في منزلك. كذلك فإن بيع أو إعطاء الكوكايين أو المكسر لأي شخص حتى لصديق هو عمل غير قانوني.

- يبدو الأشخاص نحاف ومرضى،
- تسمم بالدم، ونقص المناعة المكتسب (الإيدز)
 والتهاب الكبد الفيروسي إن تم حقنه.

كيف هو شكل الكوكايين والمكسر؟

الكوكايين هو مسحوق أبيض اللون. المكسر هو حجر أبيض صغير بحجم الزبيبة تقريباً.

كيف يتناول الناس الكوكايين والمكسر؟

يشم الكوكايين بالأنف، يتم تدخين المكسر، يمكن أن يتم حقن كلا المخدرين بالإبرة أو الحقنة. إن حقن الشخص بالكوكايين أو المكسر، فإنه غالباً ما يتناول جرعة زائدة.

أسماء أخرى للكوكايين و المكسر

يسمى الكوكايين كذلك "شارلي")eilrahc(و "كوك")ekoc(و "سنو")wons(. المكسر هو نوع آخر من الكوكايين، يسمى كذلك "ستون" (الحجر))enots(و "ووش")hsaw(و "روك" (صخر))kcor(.

ماذا يفعل الكوكايين والمكسر (الكراك) للناس الذين يتعاطونه؟

تعطي هذه المخدرات للناس المزيد من الطاقة والثقة، وتدوم هذه المؤثرات لدقائق قليلة فقط، وللمحافظة على هذه المؤثرات، يأخذ الناس المزيد من الكوكايين أو المكسر، ويمكن أن ينفق من يتعاطى الكوكايين أو المكسر مبلغاً يصل إلى 400£ بالأسبوع.

- يظن أن الجميع ضده،
- غير قادر على قضاء يومه بدون تناول هذه المخدرات.

يمكن للمخدرات والمكسر أن تسبب ما يلي:

- مشاكل خطيرة للقلب،
- تلف بالأنف (إن كان الشخص يشم الكوكايين)،
 - مشاكل في الرئة (إن كان الشخص يدخن المكسر)،

يمكن للكوكايين والمكسر أن يجعل الشخص:

- قلقاً بدون سبب،
- يظن أن الآخرين يريدون إيذاءه أو لا يحبونه،

What do cocaine and crack do to people?

These drugs give people more energy and confidence. These effects only last for a few minutes. To keep the effects, people have to take more cocaine or crack. A person who takes a lot of cocaine or crack could spend £400 a week.

Cocaine and crack can make a person:

- worried for no reason;
- think other people want to hurt them or don't like them;
- think everyone is against them;
- unable to get through the day without these drugs.

Cocaine and crack can also cause:

- serious heart problems;
- damage to the nose (if a person sniffs cocaine);
- lung problems (if a person smokes crack);
- people to look thin and ill;
- blood poisoning, HIV/AIDS and hepatitis if people inject them.

What do cocaine and crack look like? Cocaine is a white powder. Crack is a small white stone about the size of a raisin.

How do people take cocaine and crack?

Cocaine is sniffed up the nose. Crack is smoked. Both drugs can be injected with a needle and syringe. If a person injects cocaine or crack, they are more likely to 'overdose' (take too much).

Other names for cocaine and crack Cocaine is also called charlie, coke and snow. Crack is another type of cocaine. It is also called stone, wash and rock.

How much do cocaine and crack cost?

Cocaine costs about £40–£80 for a gram. Crack costs about £20 for a rock but sometimes this can be cut into smaller parts.

Are they legal?

No. It is against the law to have cocaine or crack on you (for example, in your pockets) or in your house. It is also illegal to sell or give cocaine and crack to anyone, even friends.